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Marxa lenta de vehicles 
el dissabte contra les línies 
elèctriques d'alta tensió 
La Plataforma Lleida contra la 
MAT organitza aquest dissabte 
una marrxa lenta amb vehicles 
en contra de les MAT i LAT -línies 
elèctriques d'alta i molta alta 
tensió- que destrueixen l'Horta. 
Amb el lema, Desperta! Renova
bles sí, però no així, la protesta 
sortirà a les 11 hores de l'espla
nada de davant del Media Mar
kt, al carrer Marie Curie. Aques-

ta mobilitació coincidirà amb les 
que també es faran a Tarragona, 
Tolva (Osca), Igualada, Tremp, 
Tortosa, Lucainena de las Torres 
(Almeria), Luceni (Saragossa) i 
Quintana de Martin Galíndez 
(Burgos). Donen suport la FA
VLL, la Comissió de l'Horta i les 
associacions veïnals de Butsènit, 
Magraners, Arqués de Rufea i 
Grealó i Quatre Pilans. 

ERC pregunta a l'equip de 
govern si municipalitzarà 
el Mercat de Fleming 
ERC va registrar cinc preguntes a 
fa Comissió de Cultura de la Pae
ria sobre el Mercat de Flemmg, 
el trasllat de l'Aula de .Teatre i 
la Biblioteca de la Zona Oest. 
Sobre el Mercat de Fleming, es 
va preguntar al govern del PSC 
si optarà ara per la municipalit
zació del Mercat, quines són les 
dates amb les quals treballen i 
quines mesures i pla de treball 

s'han dut a terme. Sobre el tras
llat de l'Aula de Teatre a l'edifici 
de la Llotja, ERC vol saber quina 
és la data en la què es treballa 
i quines seran les condicions. 
Quant a la Biblioteca de la Zona 
Oest, que l'anterior govern va si
tuar a la Mariola, es va pregun
tar si el nou equip continuarà 
amb el concurs d'idees o bé si es 
decidirà aturar. 

Metges de Catalunya 
amenaça de reprendre 
la vaga aquesta tardor 
Metges de Catalunya ha ame
naçat de reprendre la vaga a la 
tardor si no es produeix un can
vi "palpable" en les dinàmiques 
negociadores de Salut. "Recla
mem un viratge de la taula mè
dica amb l'objectiu que abordi 
els problemes del sistema ·i de
fineixi mesures realment trans
formadores", va dir el secretari 
general de Metges de Catalun-

ya, Xavier Lleonart, que va afir
mar que el gener passat es van 
aturar les mobilitzacions en un 
"gest de confiança". 

Lleonart va demanar al De
partament de Salut que "aturi 
el comptador" amb l'aplicació 
de les mesures negociades i va 
lamentar que hi hagi persones 
que es dediquin a "desvirtuar" 
els acords. 

P Ru D R N U 0 ARBRE SITUATS A L'AVINGUDA PRAT DE LA RIBA 
Operaris municipals van realitzar ahir treballs d'esporga de diversos arbres situats a 
l'Avinguda de Prat de la Riba, a prop de la Plaça de Ricard Viñes, perquè les branques 
estaven massa baixes i dificultaven la circulació de tot tipus de veh icles. Per fer les tasques 
es va haver de tallar la circulació de vehicles. wro Tonv Aie H r 

Volen un ajut per facilitór 
·la gestió dels ramats als 
Aiguamolls de Rufea 

Lleida 
REDACCIÓ 

Les intervencions previstes in
clouen plantacions en la zona de 
xoperal per tal de transformar 
l'espai a bosc de ribera. Ta mbé 
es preveuen millores per facilitar 
fa gestió ramadera, que ajuda al 
manteniment dels prats oberts 
de l'espai, com són la instaf.lació 

d'un sistema de reg per afavorir 
les pastures del ramat present a 
la zona i l'adequació del sostre 
de la pleta que utilitzen com a 
refugi. A més, de cara a facilitar 
l'ús d'aquest espai per part de la 
ciutadania, es planteja cof.locar 
nous aparcabicicletes en la zo
na del mirador elevat i la bassa 
d'amfibis. 

El cost total de fes actuacions 
és de 53.044,4 euros (IVA in
clòs) i es demana una subven
ció pel 90% d'aquesta quantitat 
(47.739,96 euros), segons preveu 
la convocatòria de subvencions 
per a l'any 2023 i 2024 als espais 
naturals de Catalunya, els hàbi-

tats i les espècies en el marc del 
Programa de desenvolupament 
rural de Catalunya. 

Els Aiguamolls de Rufea són un 
espai inclòs dins del Catàleg de 
Zones Humides de Catalunya i es 
tracta d'un espai de gran interès 
ecològic i social. 

D'altra banda, la Junta de Go
vern Local va aprovar també des
estimar íntegrament el recurs de 
reposició interposat per quatre 
propietaris particulars contra 
l'aprovació definitiva de fa mo
dificació dels estatuts i les bases 
d'actuació de la junta de compen
sació del polígon d'actuació urba
nística UA3 de l'Estació. 

Suport per a un projecte de 
salut mental de 1/IRBLieida 
El projecte Bíocompatible Extra
cel/uJar Vesic/es obtained from 
fermented food industry by-pro
duds, compositions and opp/i
cations thereof, que impulsa el 
grup de recerca +Pec Proteomics 
de l'Institut de Recerca Biomèdica 
de Lleida (IRBLieida) i la Universi
tat de Lleida (Udl), liderat pels 
investigadors Xavier Gallart i Aida 
Serra, ha rebut suport per part de 
la Xarxa TECSAM per desenvofu-

par un pla de negoci. El projecte 
vol impulsar l'administració de 
compostos terapèutics en vesícu
les extracel·lufars, obtingudes del 
reciclatge de sub-productes de la 
indústria alimentària, i comercia
litzar nous complements alimen
taris, que ajudin a reduir l'ansie
tat. Amb la creació d'una spin-off, 
el personal investigador pretén 
desenvolupar l'ús d'aquests com
plements alimentaris "d'alta qua-

litat i origen natura l" pel tracta
ment preventiu de persones que 
pateixen ansietat o trastorns rela
cionats amb ella. l'ansietat és una 
resposta natural a diversos desa
fiaments de la vida diària, no obs
tant això, les persones que viuen 
períodes perllongats d'episodis 
estressants tendeixen a desen
volupar signes patològics de sa
lut mental vinculats a l'ansietat i 
trastorns d'ansietat. 

El grup de recerca +Pec Proteomics 

cfarre
Resaltado



14 COMARQUES I DIJOUS 13 DE JULIOL DE 2023 

FOTO: Ajuntament de. Sant Esteve de la Sarga I Una grua treballant en l'inici de les obres, que es poden allargar fins a Ja primavera del 2024 

Sandra Castro/ vicepresidenta 
segona de la Diputació de Lleida 
Estefania Rufach serà la portaveu del grup d'ERC 
ERC va donar a conèixer l'assignació d'àrees dels diputats 
i diputades del grup dins el govern de l'ens provincial, que 
per segon mandat consecutiu presidirà Joan Talam. 

Lleida 
REDACCIÓ 

L'exregidora de la Paeria, Sandra 
Castro serà la vicepresidenta se
gona i també assumirà l'àrea de 
Recursos Humans. 

Per la seva banda, Estefania 
Rufach, alcaldessa d'Os de Ba
laguer exercirà les funcions de 
portaveu del grup d'ERC i conti
nuarà com a vicepresidenta de 
I'IEI. Dels diputats que continuen 

respecte del mandat anterior, 
Jordi Verdú, alcalde de Corbins i 
fins ara responsable de Recursos 
Humans, passarà a ser el vicepre
sident del Patronat de Promoció 
Econòmica; Marc Baró, alcalde 
de la Pobla de Segur i que en el 
mandat anterior va ser responsa
ble de l'àrea de Serveis Tècnics, 
passarà a ser el vicepresident de 
l'Organisme Autònom de Gestió 
i Recaptació de Tributs Locals 

Impulsen una aplicació que 
recrea els entorns turístics 
més emblemàtics del Jussà 

FOTO: ERC I Els diputats i diputades d'ERC per al nou mandat 

Una vintena de 
locals se sumen 
a la Ruta de 
Tapes de Tàrrega 

En marxa les 
obres del nou 
ajuntament de 
Sant Esteve 
de la Sarga 
Les obres de la nova seu de 
l'ajuntament de Sant Esteve 
de la Sarga ja estan en mar
xa. Els treballs, que preveu
en rehabilitar l'antiga casa 
de la mestra, tindran un cost 
de 300.000 euros. Fins ara, 
el consistori tenia les seves 
dependències en un pis de 
lloguer a Tremp. L'espai tin
drà una recepció a la primera 
planta i les dependències mu
nicipals, amb oficines, despat
xos, i una altra polivalent que 
servirà com a local social. Les 
obres es poden allargar fins a 
la primavera del 2024. 

{OAGRTL) i serà el responsable 
de l'àrea de Finances; i Josep 
Ramon Fondevilla, alcalde de 
Soriguera, continuarà dirigint el 
complex de la Caparrella i l'àrea 
de Finques. 

De les noves incorporacions 
al grup, òscar Martinez, alcalde 
de Ciutadi lla, serà el diputat res
ponsable de l'àrea de Salut Pú
blica; i Sandra Marco, alcaldessa 
de Soses, es farà càrrec de l'àrea 
d'Igualtat i Cooperació interna
cional. Joan Talarn va destacar 
del grup "la facilitat amb la qual 
s'han pogut fer els canvis d'à rees, 
ja que una virtut de combinar ex
periència i noves incorporacions 
és que en els quatre anys ante
riors hem treballat de manera 
col ·laborativa" i va apuntar que 
la formació mantindrà aquesta 
mateixa manera de treballar els 
pròxims quatre anys. 

L'assignació de les àrees dels 
vuit diputats i diputades republi
cans quedarà conformada demà 
quan s'aprovi el cartipàs. 

El Consell Comarcal va presen
tar ahir l'aplicació Viatge als Orí
gens, que mostra una primera 
experiència de recreació virtual 
per a visualitzar alguns dels es
pais de rellevància històrica del 
Pallars Jussà. L'aplicatiu, en fase 
de prova, combina el llegat pa
trimonial de la comarca amb les 
noves tecnologies. Mitjançant 
un codi QR es podran visualitzar 

un total de vuit escenes. Aques
tes es t roben a Tremp, on s'ha 
reproduït la mura lla i l'àrea co
mercial en l'època medieval; a 
Isona, on es podrà recórrer el 
Cretaci i la Guerra Civil; a Salàs 
de Pallars, amb una reproducció 
de l'escena de la Fira del bestiar 
de peu rodó i, finalment, a Gavet 
de la Conca, amb la recreació del 
Castell de Sant Gervàs. 

Tàrrega celebrarà la Sa edició de 
la Ruta de Tapes del 19 al 23 de 
juliol amb la participació d'una 
vintena d'establiments. La inicia
tiva, que vol dinamitzar el sector 
de la restauració, ofereix una ta
pa i beguda al preu de 3,5 euros. 
La novetat és que es farà un con
curs a lnstagram entre els partici
pants del Tapeja per Tàrrega. 

FOTO: A;. Tàneca I La iniciativa tindrà lloc del 19 al 23 de juliol 
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